
PROTOKÓŁ  Nr XVIII 
z obrad sesji rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 31 stycznia 2008 r 
 

Ad.1. 
Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Mazur o godz.13.00 otworzył 

obrady sesji i po powitaniu jej uczestników , na podstawie listy obecności stwierdził , że w 

sesji uczestniczy 14 radnych ,/ nieobecna radna Zofia Wesołowicz z powodu choroby/,  co 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności 

radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1i 2 do protokołu. 

Ad.2. 
Zatwierdzenie porządku obrad : 
Ad.3. 
Przyjęcie protokołu z XVII sesji. 
Ad.4. 
Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami. 
Ad.5. 
Podjęcie uchwał w sprawach :  
a/ przyjęcie planów pracy Komisji, 
b/ przyjęcie ramowego planu pracy Rady Gminy, 
c/ regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania  
    dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i  
   wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych  
    zastępstw oraz wysokości i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń  
   wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych  
    przez Gminę Marciszów w roku  2008, 
d/ zasad udzielania stypendium dla uczniów za osiągnięcia naukowe , sportowe i  
    artystyczne oraz nagrody wybitnym uczniom szkoły podstawowej i gimnazjum, dla  
     których organem prowadzącym jest Gmina Marciszów, 
e/ sprzedaży nieruchomości, 
f/ sprzedaży nieruchomości , 
g/ sprzedaży nieruchomości, 
h/ sprzedaży nieruchomości, 
i/ zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 
j/ zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 
k/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w poczet mienia gminy Marciszów  
    nieruchomości zabudowane w Ciechanowicach w granicy działek nr 491 i 492  
    stanowiące własność – Skarbu Państwa, 
l/ wyrażenia opinii dotyczącej „Studium ochrony przed powodzią zlewni rzeki Górny  
   Bóbr „, 
ł/ wprowadzenie zmian do uchwały budżetowej gminy Marciszów n arok 2008, 
m/ zmiany w budżecie gminy na 2008 r, 
n/ wprowadzenie zmian do uchwały w sprawie : Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  
    Gminy Marciszów na lata 2008-2012. 
Ad.6. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Ad.7. 
Sprawy różne. 
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Ad.8. 
Zamknięcie obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się o ewentualne propozycje zmian do przedstawionego 

porządku obrad sesji. 

Pan Henryk Mazur Przewodniczący Rady  
Zwrócił się o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał tj. w sprawie : 

ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Marciszów oraz w sprawie  wysokości diet 

miesięcznych przysługujących radnym oraz zasady ich wypłacania poddając projekty kolejno 

pod głosowanie. 

- projekt uchwały w sprawie : ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Marciszów. 
Rada Gminy w głosowaniu 9 głosami „za” wprowadzeniem , 1 głosem „przeciwnym „, 3 

głosami „wstrzymującymi się „  wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. 

- projekt uchwały w sprawie : wysokości diet miesięcznych przysługujących radnym oraz  
  zasad ich wypłacania. 
Rada Gminy w głosowaniu 13 głosami „za” wprowadzeniem , 0 głosów „przeciwnych „ , 1 

głosem „wstrzymującym”  wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Poddany pod głosowanie porządek obrad wraz z wprowadzonymi projektami uchwał został 

przyjęty 12 głosami „za” , 1 głosem „przeciwnym , 1 głosem „wstrzymującym” .  

Ad.3. 
Przyjęcie protokołu z XVII sesji. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.4. 
Informacje Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami. 
Informacja Wójta Gminy  

Ponieważ na poprzedniej sesji wnioskował o wycofanie informacji z prac między sesjami 

poinformował, że w dniu dzisiejszym zostanie ona poszerzona o informacje z pop.miesiąca : 

- uczestniczył w konwencie wójtów i burmistrzów w Mysłakowicach , 

- spotkanie we Wrocławiu w sprawie konsultacji  WPI  gdzie okazało się , że nie zostały ujęte  

   nasze zadania w tym m.in. remonty dróg zapoznał ze szczegółami w związku z czym Wójt  

   zamierza zwrócić się do Urzędu Marszałkowskiego, 

- uczestniczył w spotkaniu w sprawie kolei i podziału działki kolejowej w Marciszowie, 

   zapoznał ze szczegółami sprawy,   

- uczestniczył w spotkaniu z inwestorem w sprawie elektrowni wiatrowej,  

- poinformował o dokonanym zakupie samochodu i przyczepy  jednoosiowej  dla potrzeb  

  Urzędu Gminy w planie jest zakup kosiarki, 

- Sprawę  Orkiestry Świątecznej Pomocy  skomentował w związku z niesprawiedliwymi   

  zapisami  w prasie,   

- wyjazd w Bieszczady wspólnie z radnym Januszem Banasiewiczem z Fundacji  „Kwiat  

   Lnu”,   przybliżył szczegóły szkolenia – kursu  wykonywania rzeczy z bibuły, zapozna ze  

  szczegółami w najbliższym czasie, 

- zapoznał ze szczegółami  aktualnej sytuacją na linii WZWiK – Urząd Gminy, 

- poinformował o spotkaniu w dniu jutrzejszym z przedsiębiorcą w sprawie pomieszczeń po   

  Gumitexe w Marciszowie. 

Uwag do przedstawionej informacji nie zgłoszono. 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami stanowi załącznik nr 
3 do protokołu. 
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Ad.5. 
Podjęcie uchwał w sprawach :  
Projekt uchwały w sprawie : ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Marciszów. 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o trwającej wcześniej dyskusji n/t podwyżki dla 

Wójta Gminy na posiedzeniach komisji , która ponadto dostała się do prasy i zwrócił uwagę 
na dostarczony radnym w dniu dzisiejszym projekt uchwały wraz z propozycjami prosząc o 

decyzję. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu 9 głosami „za”   przyjęciem , 3 głosami „przeciwnymi „/ radni 

Adam Ryżowski , radna Jadwiga Adamczyk i radny  Andrzej Mitczak/ , 2 głosami 

wstrzymującymi przyjęła projekt uchwały , który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie ; ustalenia wysokości diet miesięcznych przysługujących  
  radnym  oraz zasad ich wypłacania. 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o zwrócenie uwagi radnych , którym potrącono 

dietę za nieobecność na nieplanowanym posiedzeniu , które wcześniej zostało ustalone na 

sesji Rady Gminy i po akceptacji przewodniczących komisji , dlatego zaproponował radnym 

dokładne zapoznanie się ze Statutem Gminy ,a w nim z § 74 i zwrócenie uwagi na zapis dot. 

obrad sesji zgodnie z , którym odbywają się one  : czyli zgodnie  z planem i poza planem 

pracy Rady stąd nie widzi nieprawidłowości w twierdzeniu radnych , iż sesja nie była 

zaplanowana i nie należało radnemu potrącić za nie obecność na niej. 

Zwrócił też uwagę na zrzut radnego Adama Ryżowskiego dot. częstych zmian terminów sesji  

tym czasem odbyło się to w 4 przypadkach. 

W dyskusji nad projektem uchwały radni nie doszli do wspólnego wniosku głównie z powodu 

ich zdaniem dokonywanych zmian terminów posiedzeń Komisji i obrad sesji , a to że nie 

każdy radny jest zatrudniony zawodowo nie znaczy , że musi być na każde zawołanie , a jak 

się tak nie stanie to jest za to karany poprzez potrącenie z diety. 

Radny Adam Ryżowski  
Przypomniał , że wnioskował o zmianę uchwały o dietach zarówno dla radnych jak i dla 

sołtysów po tym jak radnych potrącono z diety za nieobecność na nieplanowanym wspólnym 

posiedzeniu. Jest też  dla radnego niezrozumiałe, że dokonuje się zmiany terminu sesji , bo 

ustalony nie pasuje Przewodniczącemu Rady lub Wójtowi Gminy dlatego zadaje pytanie , po 

co  przegłosowywane są terminy , jak to ma być technicznie i jak traktować wykonywanie 

obowiązków radnego w terenie.  

Radny Tadeusz Borowy  
Proponuje utrzymanie w projekcie uchwały usprawiedliwienia za zwolnienia lekarskie i  

śmierć osoby najbliższej. 

Radny Janusz Banasiewicz 
Wnioskował o dopracowanie na komisjach tego  projektu uchwały w miesiącu lutym. 

Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Przypomniała radnym , że  dieta to pokrycie poniesionych kosztów w związku z pełnioną 
funkcją czyli m.in. dojazd na sesję,  utrata wynagrodzenia w pracy , a nie dodatkowy zarobek. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  wniosek  

radnego Janusza Banasiewicza o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad i 

przeanalizowanie ponownie na każdej komisji celem wypracowania jednolitej propozycji. 

Rada Gminy w głosowaniu 12 głosami za „wycofaniem „ projektu uchwały , 0 głosów 

„przeciwnych „ , 3 głosami „wstrzymującymi „ zadecydowała  o jej wycofaniu i 

przeanalizowaniu jej na poszczególnych komisjach. 

Ponadto Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do pani Krystyny Magda Skarbnika Gminy 

o wyjaśnienie sołtysom co przysługuje sołtysom  od Urzędu Gminy. 
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Skarbnik Gminy poinformowała w odpowiedzi, że sołtysom przysługuje dieta w związku z 

pełnią funkcją , która ma zrekompensować poniesione przez sołtysów koszty / dojazd , zakup 

materiałów biurowych /  w związku z pełnioną funkcją nie ma natomiast stanowić dochodu 

sołtysa. 

Radny Adam Ryżowski sołtys Wieściszowiec 
Poruszając sprawę na komisjach miał na myśli wyprostowania  zapisu o potrąceniu sołtysowi 

diety za nieobecność na sesji. 

Skarbnik Gminy przypomniała, że sołtysi nie otrzymują zaproszeń lecz o sesji są 
powiadamiani telefonicznie dlatego nie ma nic do prostowania  ,a w zwoływanych 

nieplanowych sesjach nie uczestniczą. 
Radny Władysław Wróblewski sołtys Nadgórnika 
Zwrócił się w sprawie otrzymywanej też  przez sołtysa z Wieściszowic diety w wysokości 

75.0 zł  , a nie 100 zł , jak pozostali sołtysi tylko dlatego, że są radnymi , a radny uważa , że 

mają obowiązki mają takie sami jak pozostali sołtysi dlatego prosi o zrównanie tych kwot albo 

zmienienie  wszystkiego. 

Skarbnik Gminy przypomniał, iż uchwała ta funkcjonuje już 3 miesiące , a sołtysi obecnie 

zwracają uwagę  na wysokości kwot tym bardziej , że przy jej podejmowaniu nie było żadnej 

dyskusji. Sprawdzała w internecie i wszędzie w przypadku gdzie sołtys jest radnym dieta  była 

o połowę mniejsza , ponieważ  jedzie na jedną sesję. 
Radny Adam Ryżowski  sołtys Wieściszowic 
Stwierdził, że nie chodzi radnemu o wysokość diety i może jej nie dostawać ale  żeby było 

sprawiedliwie i to , że z tej diety ma sobie kupić niezbędne materiały , to jak to uważać , że 

jako sołtys radny ma sobie kupić tańsze  materiały w związku z tym , że  ma 75,00 zł , a nie 

100 zł jak pozostali sołtysi ?. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Nie widzi problemu w tym żeby sołtysi dostawali niektóre potrzebne materiały , bo 

oczywiście nie powinno być tak żeby sołtysi informacje Wójta wieszali za swoje diety. 

- projekt uchwały w sprawie : przyjęcia planów pracy komisji na rok 2008. 
Radna Czesława Olejniczak – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała o 
wniosku radnego Adam Ryżowskiego dotyczącym  umieszczenia w planie pracy Komisji 

Rewizyjnej  dokonania analizy wniosków i zaleceń przeprowadzonej kontroli Urzędu Gminy 

przez Regionalna Izbę Obrachunkową, który zostanie ujęty w planie pracy komisji. 

Plan został przyjęty. 

Radny Adam Ryżowski  
Zwrócił uwagę w imieniu Komisji Rolno Budżetowej , że plany pracy Komisji Infrastruktury i 

Rady Gminy są bez konkretnych dat. 

Przewodniczący Rady poinformował , że w trakcie wspólnego  omawiania planów pracy 

informacje te zostaną uzupełnione przez przewodniczących komisji. 

Radna Zofia Siudak Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury , Sportu i Turystyki  
poinformowała, że plan został przyjęty bez uwag. 

Radny Janusz Banasiewicz Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej 
poinformował, że Komisja przyjęła plan , a nie ma wpisanych dni i godzin , ponieważ komisja 

chciała się dopasować do planu pracy Rady , a ponadto zastanawia się na zmiana godziny 

ponieważ nie wszystkim członkom komisji dotychczasowa pasuje dlatego że pracują i muszą  
trzy razy w tygodniu się zwalniać ponieważ pracują w dwóch komisjach i dochodzi do tego ,  

tego jeszcze sesja. 

Radny Marian Dzik Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Budżetu. 
Poinformował, że komisja przyjęła plan pracy z uwagą , że w miesiącu marcu na godzinę 
14.00. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały , który Rada przyjęła 13 

głosami „za” , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem „wstrzymującym „ , która  stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu. 
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- projekt uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów. 
Przewodniczący Rady Gminy  zaproponował wspólne ustalenie w planie pracy Rady dat i 

godzin , proponując pozostawienie odbywania obrad sesji w ostatnie czwartki miesiąca mając 

m.in. na uwadze to , że sesji w Powiecie odbywają się w piątki więc nikomu nie będzie 

kolidowało. Proponuje jak dotychczas rozpoczęcie obrad sesji o godz.13.00. 

Uwag nie zgłoszono. 

Zapoznał z treścią projektu uchwały , która Rada przyjęła jednogłośnie, która stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe    
  warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego , szczegółowe  
  warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny  
  doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń  
  wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych  
  przez Gminę Marciszów.   
O opinię w sprawie projektu Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji 

Oświaty radną Zofię Siudak , która poinformowała o pozytywnym jej zaopiniowaniu zarówno 

przez Komisje jak też odpowiednie związki zawodowe. 

Przewodniczący Rady zapoznał z treścią projektu uchwały , którą Rad przyjęła jednogłośnie i 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie zasad udzielania stypendium dla uczniów za osiągnięcia  
  naukowe sportowe i artystyczne oraz nagrody wybitnym uczniom szkoły podstawowej i  
  gimnazjum  dla , których organem prowadzącym jest Gmina Marciszów.   
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały, która Rada 

przyjęła jednogłośnie , a która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

- projekty uchwał w sprawie sprzedaży nieruchomości. 
Ponieważ są cztery projekty uchwał w sprawie sprzedaży nieruchomości Przewodniczący 

Rady Gminy zaproponował  przegłosowanie ich blokiem  do propozycji nie wnieśli 
zastrzeżeń. 
Poddane pod głosowanie projekty uchwał zostały przyjęte jednogłośnie i stanowią załącznik 

nr 9, 10,11,12. 

- projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią uchwały , która radni przyjęli 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej.    
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały , który Rada przyjęła 13 

glosami „za „ , 0 głosów „przeciwnych „ , 1 glos „wstrzymujący „ i stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w poczet mienia  
  Gminy Marciszów nieruchomości zabudowanej położonej w Ciechanowicach w granicy  
  działek nr 491 i 492 stanowiące własność – Skarbu Państwa. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść  projektu uchwały , który Rada w głosowaniu 

przyjęła jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej „Studium ochrony przed  
  powodzią  zlewni rzeki Bóbr”, 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały  , który Rada w głosowaniu 

przyjęła jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie  : wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej gminy  
  Marciszów na rok 2008.  
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Radny Andrzej Mitczak 
Zwrócił się z zapytaniem jaka jest przyczyna takich zmian. 

Wyraził obawę , co do tego żeby nie wytworzyła się taka sytuacja , że będzie dokumentacja , a 

nie będzie realizacji zadnia. Przypomniał aktualną sytuację , że  jest dokumentacja na 

wodociąg w Świdniku , jest do wykonania kanalizacja odkładana z roku na rok i na razie nic 

się nie robi, tym bardziej , że jak przed chwilą Pan Wójt poinformował , że Wrocław też 
zabiera  środki przeznaczone na zadania dla naszej gminy. Uważa , że najlepiej  skupić się na 

wykonywaniu jakiegoś jednego zadania.   

Pani Krystyna Magda  Skarbnik Gminy  
W odpowiedzi poinformowała, że jest możliwość otrzymania środków dlatego  należy 

wykonywać dokumentację na budowę domu kultury w Marciszowie , która nie będzie 

kosztowała budżet 60,00 tys , tylko w granicach 40,00 tys , dlatego Urząd chce przyspieszyć  
opracowanie tej dokumentacji. Stąd  zmiany w WPI i budżecie gminy na 2008 rok , ażeby 

można zacząć to zadanie realizować. Czas ucieka , a wykonanie dokumentacji trochę potrwa , 

a wszyscy dobrze o tym wiedzą , że  lepiej mieć opracowaną dokumentacje , bo bez 

dokumentacji nie będziemy brani pod uwagę.   
Ponadto poinformowała  , że właśnie Urząd chce się skupić na tych  zadaniach  , bo  są one 

priorytetami na , które chce Urząd ze środków obszarów wiejskich zdobyć środki skąd  są 
szanse po złożeniu wniosku chociaż nie jest to na 100% pewne , bo kurczą się środki z 

przeznaczeniem na mniejsze miejscowości a, jeszcze gdyby nie było dokumentacji to żadnej 

szansy by nie było. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Odczytała treść projektu uchwały , która Rada przyjęła 13 głosami „za” , 1 głosem 

„wstrzymującym „ 0 głosów przeciwnych , która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : zmian w budżecie gminy. 
Skarbnik Gminy  zapoznała z treścią projektu uchwały. 

Poddany pod głosowanie projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i stanowi załącznik nr 

18 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie WPI Gminy    
  Marciszów na lata 2008-2012. 
Skarbnik Gminy zapoznała z treścią projektu uchwały. 

Poddany pod głosowanie projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i stanowi załącznik nr 

19 do protokołu. 

Ad.7. 
Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny Janusz Banasiewicz  
Przypomniał wszystkim o trwających dyskusjach w listopadzie n/t zdobywania środków z 

Unii , wówczas radni zarzucali brak dokumentacji , dlatego uważa że trzeba wykonywać 
dokumentacje , żeby następnie można ściągać środki 

Rdany Adam Ryżowski  
Zwrócił się do radnych o zapoznanie się ze Statutem Gminy w nawiązaniu do odbytych w 

dniu dzisiejszym głosowań i proponuje też , aby tylko  komisje merytoryczne  analizowały  

projekty uchwał ,  taki jest zapis w Statucie , a następnie opinie tych komisji przedstawiał jej 

przewodniczący , żeby wszystkie projekty uchwał i sprawy nie stawały na wszystkich 

komisjach.  

W odpowiedzi Przewodniczący Rady Gminy przyznał rację radnemu , jednak jest tak ,że na 

sesji są później zapytania dlaczego radny o jakiejś sprawie nie wiedział wcześniej i dowiaduje 

się dopiero na sesji ale jeżeli tak radni chcą to nie widzi problemu.   
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Zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy w sprawie Euroregionu Nyska i czy są już jakieś 
ustalenia z gmina niemiecką, 
Podziękował za odpowiedź w prasie dot. tego , że radni Wieściszowic byli przeciwni 

wykonywania inwestycji wodociągowej w Wieściszowicach. 

Podziękował dyrektor ZSZ w Marciszowie za uszanowanie woli prezydenta dot. żałoby 

narodowej po pilotach jednak w innych instytucjach tej oznaki nie widział , co jest dla radnego 

przykre. 
Zwrócił się z zapytaniem na jakim etapie jest prywatyzacja Ośrodka Zdrowia w Marciszowie  

oraz artykułu w prasie dot. zmiany ustawy o zaopatrzeniu emerytalnym i rentowym , która ma 

obowiązywać od marca  i osoby będą nabywać prawa wcześniej wiec i jak się to będzie miało 

do pracownika Urzędu Gminy , który był zatrudniony , a obecnie choruje i 

najprawdopodobniej będzie chorował do miesiąca czerwca kiedy to nabywa praw do 

emerytury. Wówczas będzie potrzebne około 25 tys na 6 miesięczną odprawę dla tego  

pracownika. 

Czy Wójt Gminy ma zabezpieczone środki na ten przypadek , chyba , że będzie obowiązywała 

poprzednia ustawa. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy udzielił radnemu odpowiedzi do, której radny nie wniósł 

uwag. 

Radny Andrzej Mitczak 
Odniósł się do zdaniem radnego publicznego skrytykowania , że radny  mija się z prawdą  w 

sprawie ustalania przez Radę wysokości podatków i wręczył panu Wójtowi stawki podatku z 

ościennych gmin żeby mógł wyciągnąć wnioski jak zostali potraktowani rolnicy z terenu 

Gminy Marciszów. Jest w posiadaniu dokumentów rolników, których nie stać na wiele rzeczy 

ale wymagania żeby zostać zwolnionym z podatku są zdaniem radnego żenujące. 

Należy wypełnić około 6 arkuszy podać w nim wszystkie osobiste dane o rolniku i stwierdził 

że w tym przypadku nie będą się prosić o umorzenie podatku. Przypomniał też , że przed 

podjęciem uchwały w sprawie wysokości stawek podatku Wójt zapewnił że rolnicy mogą 
zwracać się o ich umarzanie i nie mija się to z prawdą , bo to Rada uchwala wysokość 
podatków.  

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Wójt Gminy w odpowiedzi stwierdził, że Rada Gminy nie podniosła podatków rolnikom , jak 

też ich  nie obniżyła i ponownie przypomniał o możliwości składania podań przez rolników w 

sprawie ich umorzenia , bo woli obniżyć rolnikowi , a nie dochodowym  instytucjom, które 

najbardziej korzystają w momencie obniżenia stawek podatku przez Radę. Odnośnie 

procedury zwalniania z podatku poinformował , że musi postępować  zgodnie z ustawą i nie 

postąpi inaczej , jak ustawa tego wymaga i  proponuje zakończyć dyskusję na ten temat.  

Przypomniał o regulaminowym zabieraniu czasu podczas obrad sesji. 

Radny Adam Ryżowski  
Uważa , że radny Andrzej Mitczak  ma prawo do takiej irytacji jako rolnik i może się 
wypowiadać długo i często .Sprawa jednak wynika  z niedomówienia i nie jest to pretensja do 

Wójta , bo należało od razu powiedzieć , że do umorzenia podatku potrzebny jest plik 

dokumentów i rolnik tego nie przeskoczy tym bardziej , że trzeba podać dane typu jakim 

jeździ samochodem ile ma dzieci itp. co zdaniem radnego jest chore, bo nie można w tym  

wszystkim zgubić rolnika.  

Pan Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy  
Stwierdził, że przy uchwalaniu podatków tak właśnie zostało zrobione i każdy głosował z 

pełną świadomością. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Oświadczył ,że nie mówił tego w kontekście jakichkolwiek pretensji , bo to są rolnicy  

i każdy  ma prawo złożyć podanie i nie zgadza się ze stwierdzeniem , że  „Gmina skubie 

rolników” i przypomniał , że  później jest tak że im więcej obniżymy rolnikom tym więcej 

dostajemy subwencji. 
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Ad.8. 
Sprawy różne. 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał radnym o osobistym składaniu przez radnych 

oświadczeń lustracyjnych, które należy za potwierdzeniem odesłać. 
Zwrócił się z zapytaniem do radnego Adama Wrony w jakiej komisji chce pracować. 
Radny poinformował, że chce pracować w Komisji Rolno Budżetowej. 

Radna Zofia Siudak  
Zwróciła się z prośbą do pani sołtys ze Świdnika i pozostałych sołtysów sołectw w , których  

są świetlice wiejskie o zorganizowanie chociaż jednej imprezy w świetlicy w czasie ferii 

zimowych , ażeby dzieci nie musiały w czasie ferii iść do szkoły którą mają na co dzień.    
Sołtys Kazimierz Nowakowski  Pastewnik 
Korzystając z obecności radnych powiatowych podziękował za przeprowadzony remont drogi 

powiatowej przez wieś. Poprosił ponadto o zakończeniu prac na przystanku autobusowym. 

Radna Czesława Olejniczak 
Zwróciła się w sprawie nieporządku na działkach budowlanych w Sędzisławiu , gdzie jest plac 

budowy i nie można tamtędy przejść oraz oświetlenia , które miało być robione na odcinku od 

byłej szkoły do dworca  w Sędzisławiu. 

Radny Władysław Wróblewski  
Podziękowania za przeprowadzoną inwestycję w Domanowie   i prosi żeby zlikwidować 
zagrożenie przy budynku nr 8 i 9 gdzie jest wyrwa na drodze.  

Radna Teresa Mospan 
Przypomniała o wiacie, która miała być postawiona  w Ciechanowicach na stacji kolejowej, 

oświetleniu od  posesji pana Kinala do mostku w Ciechanowicach i posesji pani Kłak oraz  

wykonanie naprawy  drogi na koloni Pryków do dróg i posesji pana Trząsalskiego. 

Radna Adamczyk Jadwiga 
Poinformowała, że jest zniesmaczona powyższą dyskusją n/t rolnictwa , bo uważa że rolnicy 

na to nie zasługują żeby tak ich postrzegać ,tym bardziej że sytuacja ich jest trudna i nie   

należy im zazdrościć jak mają  dobrze i mają dopłaty. 

Uważa,  że  trzeba rolnikom  jeszcze pomóc żeby mogli nas w dalszym ciągu żywić  
wyprodukowaną żywnością jeszcze bez chemii  i  to zdaniem radnej  należy cenić.   
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na zgłoszone sprawy różne. 

Do udzielonych  odpowiedzi nie zgłoszono uwag. 

Ad.9. 
Zamkniecie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy dokonał jej 

zamknięcia. 

protokołowała                                                                     Przewodniczący Rady Gminy  

Grażyna Dudczyk 

Insp.d/s Rady Gminy  

                                                                                                            Henryk Mazur 

 


